
Formulier ten behoeve van het indienen van vragen als bedoeld in artikel 4.27 van het 
Reglement van Orde VV en commissies Delfland 

 
HH Delfland aangewezen als “met nutriënten verontreinigd gebied”  

 
Op 5 december 2023 heeft minister Adema een brief verstuurd betreffende Nutriënt Verontreinigde 
Gebieden (NV-Gebieden in Nederland aan alle Kamerleden)   
Link:  
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2023Z19666&did=2023D47901 
 
en  
https://www.rvo.nl/nieuws/nieuwe-met-nutrienten-verontreinigde-gebieden-aangewezen 
 
Als informatie wordt daarbij gegeven: 
“Het ministerie van LNV heeft nationaal in samenwerking met de waterschappen nauwkeuriger in beeld 
gebracht waar het oppervlaktewater en/of grondwater niet volledig voldoet aan de normen.” 
 
Onderstaande vragen worden ingediend door BBB Delfland en Ongebouwd 
Vragen: 
Voor de bepaling van landbouwbelasting wordt uitgegaan van modelberekeningen die 
beschikbaar zijn op het niveau van het waterschapsbeheergebied uit een analyse die 
landelijk op uniforme wijze is uitgevoerd. Hiervoor zijn de gegevens van de analyse van Groenendijk et 
al. 2016  gebruikt, waarin de belasting per bron per waterschap is bepaald over de periode 2010-2013. 

1. a. Kan uitleg geven worden waarom er gekozen is voor zeer oude gegevens en 
berekeningsmodellen uit 2013 en niet voor recente werkelijke cijfers? 
Antwoord: dit een keuze van het ministerie van LNV. Er zijn recentere analysegegevens van 
Delfland beschikbaar. Echter, de minister heeft gekozen voor een ouder landelijk onderzoek om 
een uniform beeld over heel Nederland te kunnen hanteren (zie bijlage 1 van de brief van de 
minister van LNV van 5 december 2023, kenmerk DGA/41275512) 
 
b. Kan Delfland in een overzicht de verschillen tussen de periode 2010-2013 en de meest recente 
situatie laten zien? 
Antwoord: nee, we hebben nu geen gebiedsdekkend beeld van de recente situatie. We hebben 
wel een bronnenanalyse uitgevoerd voor een deel van Delfland, namelijk voor de KRW-
waterlichamen, als voorbereiding op het KRW-programma Delfland 2022-2027, dat in november 
2021 door ons bestuur (Verenigde Vergadering) is vastgesteld KRW-programma - Delfland 
(hhdelfland.nl) 

 
 

2. Kunt u op de gebiedskaart aangeven welke gehaltes van het verontreinigen aan de in deze brief 
vermelde nutriënten (incl. nummering) door ons waterschap zijn doorgegeven aan het ministerie 
incl. datum monstername? 
Antwoord: Delfland heeft geen specifieke gegevens over nutriënten aangeleverd aan het 
ministerie van LNV. Het ministerie heeft gebruik gemaakt van openbare gegevens van de 
waterbeheerders, die voor eenieder benaderbaar zijn via het waterkwaliteitsportaal 
(Oppervlaktewaterkwaliteit | Het Waterkwaliteitsportaal). Hoe die gegevens gebruikt zijn, is een 
keuze van LNV, die staat beschreven in de brief van de minister van LNV van 5 december 2023. 
 

3. Kunt u op een gebiedskaart aangeven wat de laatste recente meetgegevens zijn geweest incl. 
datum? 
Antwoord: ja, zie de waterkwaliteitsrapportage van Delfland van 2022 (figuur 2.4 en 2.5): 
Rapportage van de waterkwaliteit - Delfland (hhdelfland.nl). De rapportage over 2023 volgt voor de 
zomer van dit jaar. 

 
4. Het maakt nogal uit of er bijvoorbeeld een natte of een droge zomer is geweest. 
a. Welke rol spelen weersinvloeden op de meetresultaten?  

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2023Z19666&did=2023D47901
https://www.rvo.nl/nieuws/nieuwe-met-nutrienten-verontreinigde-gebieden-aangewezen
https://www.hhdelfland.nl/ontdek-werk/schoon-gezond-water/krw-programma/
https://www.hhdelfland.nl/ontdek-werk/schoon-gezond-water/krw-programma/
https://www.waterkwaliteitsportaal.nl/oppervlaktewaterkwaliteit
https://www.hhdelfland.nl/ontdek-werk/schoon-gezond-water/kwaliteitsrapportage/


Antwoord: weersinvloeden (zoals droogte, neerslag en temperatuur) kunnen op verschillende 
manieren de meetresultaten beïnvloeden. Hieraan wordt aandacht besteed in de 
watersysteemanalyses van Delfland.     

b. Wordt hierop gecorrigeerd of wordt er met gemiddelden gerekend? 
Antwoord: nee, het ministerie van LNV heeft KRW-gegevens gebruikt (zie antwoord 2) waarin 
niet is gecorrigeerd. Dit is een keuze van LNV, die staat beschreven in de brief van de minister 
van LNV van 5 december 2023 

 
5. Kunt u op deze gebiedskaarten aangeven waar de riool overstorten zich bevinden? 

Antwoord: ja, zie de kaart hieronder. Dit betreft de locaties waar overstorten plaats kunnen 
vinden. 

 
6. Is het inzichtelijk hoe vaak en hoeveel deze riool overstorten lozen, zo ja, kunnen wij daarvan 

dan een overzicht ontvangen vanaf 2013? 
Antwoord: nee. Riolering en daarmee ook de riooloverstorten zijn in eigendom en beheer van 
gemeenten (wettelijke taak). Het monitoren van riooloverstorten wordt door de gemeenten 
gedaan. Het is beleid van de gemeenten in het beheergebied van Delfland om de informatie 
omtrent overstorten te verbeteren. In NAD verband zijn daartoe heldere ambities en afspraken 
gemaakt over de overstorten van gemengde rioolstelsels. Deze zijn opgenomen in de bestuurlijke 
overeenkomst NAD 2021 – 2027 (Bestuurlijke overeenkomst NAD 2021 - 2027 | Netwerk Waterketen 
Delfland)  

 
7. Is het mogelijk om via de Unie van Waterschappen de juiste actuele data analyses vanuit 

Hoogheemraadschap van Delfland te delen met het ministerie van I&W en LNV? 
Antwoord: ja, dat is mogelijk. Het ministerie van LNV heeft echter via het waterkwaliteitsportaal 
(Oppervlaktewaterkwaliteit | Het Waterkwaliteitsportaal) al toegang tot de meest actuele data.  
 

8. Is het mogelijk om via de Unie van Waterschappen het ministerie van zowel I&W en LNV op te 
roepen om de exacte en actuele data ook toe te passen? 
Antwoord: ja, dat is mogelijk. 

 
9. Is het mogelijk om via de Unie van Waterschappen het ministerie van zowel I&W en LNV te 

verzoeken om duidelijkheid te verschaffen over de modelberekeningen (2010-2013) die zijn 
gebruikt? 

https://www.waterketendelfland.nl/bestuurlijke+overeenkomst+nad+2021+-+2027/default.aspx
https://www.waterketendelfland.nl/bestuurlijke+overeenkomst+nad+2021+-+2027/default.aspx
https://www.waterkwaliteitsportaal.nl/oppervlaktewaterkwaliteit


Antwoord: ja, dat is mogelijk.  
 

10. Natuuronderhoud: door rottingsprocessen is er ook uit/afspoeling, zeker wanneer deze op de 
bodem van de sloten terecht komt.  
a. Hoe is het verloop hiervan door de jaren heen? 
b. Hoe verhouden deze cijfers zich ten opzichte van landbouwgrond?  
c. Hoe is het effect van nalevering vanuit veen meegenomen? 
Antwoord a t/m c: het antwoord op deze vragen is complex, en varieert per locatie. Deze materie 
wordt meegenomen in de watersysteemanalyses die voor Delfland zijn en worden uitgevoerd. De 
wsa’s vormen de basis van onze maatregelen.    
 

11. (uit brief aan de VV 4 juli 2023) 
“De inzet van Delfland blijft een aanwijzing van NVG’s die ook recht doet aan een meerjarige en 
bestendige verbetering van de waterkwaliteit. Dit blijven we via de Unie van Waterschappen 
inbrengen richting met ministerie van LNV. Via deze lijn hebben we daarnaast, in het Bestuurlijk 
Overleg met LNV en I&W (van 6 juli),aandacht gevraagd voor de waardering die de minister 
heeft uitgesproken over de kringloopboeren in Midden-Delfland. Vindt Delfland dat de aanwijzing 
per 5 december jl. recht doet aan een meerjarige bestendige verbetering van de waterkwaliteit?” 
Antwoord: nee. De systematiek van LNV houdt geen rekening met een verbetering van de 
waterkwaliteit door de jaren heen. 
 
Vindt Delfland dat de indeling (scheiding Vlaardingsevaart) recht doet aan de aanwijzing door de 
minister om een gedeelte van het agrarisch gebied toch aan te wijzen als NV- gebied? 
Antwoord: nee 
 

12. (uit de brief aan de VV 4 juli 2023) 
“Delfland neemt deel aan een ambtelijke werkgroep, de adviseert over een 
toetsingskader voor de NVG’s per 2024. In deze werkgroep zijn vertegenwoordigd: het ministerie 
van Landbouw Natuur en Voedselkwaliteit, het 
ministerie Infrastructuur en Waterstaat (I&W), het Interprovinciaal Overleg, de 
Unie van Waterschappen, een aantal beleidsadviseurs landbouwemissies, een 
aantal andere waterschappen en het Informatiehuis Water. De inzet van Delfland 
is een goed onderbouwde aanwijzing van NVG’s, waarbij ook rekening wordt 
gehouden met de meerjarige en bestendige verbetering van de waterkwaliteit in 
het grasland-gebied van Delfland”. 
 
a. Wat is de inbreng van Delfland geweest in deze ambtelijke werkgroep? 

Antwoord: de inzet van Delfland is geweest dat een aanwijzing van NVG’s recht doet aan een 
meerjarige en bestendige verbetering van de waterkwaliteit (verwoord in de brief van D&H 
van 31 januari 2023) 

 
b. Vindt Delfland dat er met de inbreng in de ambtelijke werkgroep die adviseert over een 

toetsingskader voor de NVG’s per 2024 voldoende rekening is gehouden met de inbreng 
vanuit Delfland?  
Antwoord: nee 
 

c. Zo Ja, hoe zien wij dat terug? Zo Nee, Welke stappen kan Delfland alsnog doen? 
Antwoord: we zien geen mogelijkheden om nog stappen te doen om de aanwijzing van de 
NVG’s voor 2024 en 2025 aan te passen. 

 
13. Vanuit het commissiedebat gehouden op 1 juni 2023 over Mestbeleid: 

Minister: “ Ik noemde even het voorbeeld van de groep boeren in Midden-Delfland die bezig is 
om de waterkwaliteit in dat gebied te verbeteren. Ze doen dat ook met een systeem van 
stoffenbalans. Ik ben bij de boeren geweest. Dat hebben ze echt goed voor elkaar. Ik ben daar 
echt van onder de indruk geraakt. Ik ben ook onder de indruk geraakt van de kwaliteit die het 
uiteindelijk oplevert. We hebben natuurlijk de situatie rondom de nutriënt verontreinigde 
gebieden die we hebben aangewezen, waar Midden-Delfland een onderdeel van is. We zijn bezig 



te kijken of we de aanwijzing van die nutriënt verontreinigde gebieden, die per 1 januari 2024 
moeten worden vastgesteld, meer specifiek per gebied kunnen inrichten, dus meer kunnen 
specificeren. Ik wil me inzetten voor bijvoorbeeld een situatie als in Midden-Delfland en kijken of 
we met de Europese Commissie die aanwijzing verder kunnen specificeren, zodat die misschien 
niet geldt voor dat gebied. Daarvoor is nodig dat de waterschappen, waarmee we goed 
samenwerken, alle toestroomgebieden goed in kaart brengen. (zie citaat uit commissiedebat 
gehouden op 1 juni 2023 over Mestbeleid) 
 
a. Kan Delfland op een kaart aangeven hoe de stroomgebieden in het agrarisch aangewezen NV 

gebieden zijn van het oppervlaktewater? 
Antwoord: ja, zie het bijgevoegde kaartje voor de KRW-waterlichamen in Delfland. De 
uiteindelijke toestroomgebiedenkaart die gebruikt is bij de aanwijzing van NV gebieden is in 
opdracht van het ministerie van LNV opgesteld door WEnR  en vastgesteld door de minister 
van LNV.  
 

 
 

b. Kan Delfland op een kaart aangeven hoe de stromingsrichting van het grondwater zichtbaar 
is? 
Antwoord: nee.  
 

c. Kan Delfland in overleg met de ambtelijke werkgroep/ministerie duidelijkheid krijgen waarom 
ervoor gekozen is om juist deze scheiding in het agrarisch gebied van Midden-Delfland te 
maken? 
Antwoord: Het ministerie van LNV heeft zich gebaseerd op de KRW-toestroomgebieden van 
de KRW-waterlichamen; deze zijn voor Delfland te zien op het kaartje zoals afgebeeld bij 
vraag 13a. De verdere methodiek om de NV-gebieden aan te wijzen in door het ministerie 
van LNV vastgesteld (brief van de minister van LNV van 5 december 202). Ons inziens heeft 
een dergelijk overleg geen meerwaarde.  
 

14. Kunnen wij van Delfland het initiatief verwachten om net zoals in januari 2023 een brief naar het 
ministerie te sturen samen met eventueel de provincie Zuid-Holland, gemeente Midden-Delfland 
en de landschapstafel? 



Antwoord: nee. Dit betreft landelijk beleid waarvan het primaat voor de controlerende taak ligt 
bij de Tweede Kamer.  

 
15. Kan Delfland aangeven wat de definitieve aanwijzing van NV-gebied op 

welk gebied (wat, waar) voor impact heeft voor alle ondernemers/bedrijven in ons werkgebied, 
verdeeld over de verschillende sectoren zoals de agrarische sector, toerisme, recreatie, horeca 
transport en logistiek? 
Antwoord: nee, dit valt buiten de taken van Delfland als waterbeheerder. 
 

16. In verschillende (ZH)PLG-overlegstructuren wordt inspanning verwacht van verschillende 
sectoren. De afgelopen paar jaar is heel veel nieuwe regelgeving over de sectoren uitgestort. 
Daarnaast is onlangs gebleken dat de overheid voor onder andere de agrarische sector met 
betrekking tot bijvoorbeeld het nieuwe GLB geen betrouwbare partner is gebleken. 
Op welke wijze denkt Delfland positieve medewerking van ondernemers/bedrijven in haar 
werkgebied te bewerkstelligen zodat Delfland wel als betrouwbare overheidspartner wordt 
gezien? 
Antwoord: Na de brieven van het ministerie van LNV van 20 januari 2023 en 5 december 2023 
heeft Delfland meteen initiatief genomen om in contact met agrariërs te komen om duiding aan 
de brieven te geven.  
Delfland doet z’n uiterste best om samen met de agrarische sector te werken aan de 
waterkwaliteit. Betrokkenheid bij het programma Duurzaam Boer Blijven, bijdragen aan de 
subsidieregeling voor het sluiten van de kringlopen, samen meten in boeren sloten zijn daar 
voorbeelden van. Dat zullen we blijven doen. 
 

17. De meest actuele kaart met nitraatconcentraties in het oppervlaktewater, bij de Europese 
Commissie. Zie figuur hier onder: 
 



 
De Europese Commissie signaleert maar weinig plekken in Nederland waar de 
nitraatconcentraties in het oppervlaktewater de norm overschrijden (> 50 mg/l). Dat blijkt uit 
metingen die Europa heeft verzameld voor de Nederlandse landbouwrapportage. Het gaat om 
metingen in de periode 2016-2019, die Nederland heeft aangeleverd in Brussel. Wat opvalt, is 
dat de hogere nitraatconcentraties vooral worden gemeten in de grensprovincies, waar relatief 
veel water uit het buitenland binnenkomt. 
 
a. Kan Delfland aangeven of deze metingen overheen komen met de eigen 

waterkwaliteitsrapportage over deze jaren? 
b. Voldoet Delfland volgens de actuele kaart van de Europese Commissie aan de eisen voor de 

KRW wat betreft nitraatconcentratie? 
c. Als deze kaart afwijkt met de gegevens van Delfland, wat zijn dan de mogelijkheden om dit 

te wijzigen in overeenstemming te brengen met de Europese gegevens? 
Antwoord: de genoemde norm van >50 mg/l is de norm voor nitraat voor grondwater. Voor 
oppervlaktewater gelden normen voor N-totaal: deze normen verschillen per KRW-
waterlichaam. Er is geen KRW-norm voor nitraat in oppervlaktewater. Een overzicht van onze 
oppervlaktewaternormen is te vinden in het KRW-programma Delfland 2022-2027 (VV, 18 
november 2021). 
 
De N-concentraties in de KRW-waterlichamen binnen het gebied van het Hoogheemraadschap 
van Delfland voldoen nog niet aan de KRW-norm. Ze liggen wel in de range van de 
concentraties op het kaart (tussen de 2 en 10 mg N/l). De kaart lijkt dus niet af te wijken 
met de gegevens van Delfland. 

 
 

18. Vragen ingediend en beantwoord door ongebouwd 06-09-2019 DMS-nummer  1418217. 
 
“Door het maaisel in een strook langs het water te leggen, verrijkt de bodem en gaat dat de 
biodiversiteit tegen. Welke middelen heeft Delfland om er voor te zorgen dat dit maaisel als nog 
wordt verwijderd uit de watergang? 
Antwoord: Het maaisel mag op de kant worden verwerkt maar niet in de watergang. Indien er 
maaisel in de watergang terecht komt is er reden om Natuurmonumenten aan te spreken. 
Nog steeds verwerkt natuurmonumenten het maaisel in het water langs de boezem o.a. 
Noordvliet.  
 
Kan Delfland er het komende jaar op toezien dat er geen maaisel meer in het water langs 
terreinen van natuurmonumenten terecht komt? 
Antwoord: Delfland is in gesprek geweest met Natuurmonumenten hierover. Wij houden geen 
standaard of gepland toezicht op de maaiwerkzaamheden van Natuurmonumenten. Handhaving 
gebeurt op basis van meldingen of constateringen van onze mensen in het veld.   
 
 
 

Bijlage: Kaart behorend tot bijlage Aca van de Uitvoeringsregeling Meststoffenwet 
 
 
 
Considerans, aanleiding van, toelichting op of achtergrond  
 
 

 
Dit formulier richten aan de voorzitter van de Verenigde Vergadering van Delfland 
pdaverveldt@hhdelfland.nl  
met afschrift aan de griffier ielfferich@hhdelfland.nl 



 

 
 
DMS nummer: 2271706 
 
Datum en tijdstip ontvangst: 8 januari 2024 
 
Datum beantwoording: 6 februari 2024 
 
 
 


